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N?~ulen van de vergadering 
vrl.Jda 4 . 1· 8 · g JU l. 195 l.n de Trêveszaal aan 
morgens om tien uur en 's ml.· dd ' -zet ags voortge-

De minister-oresident Drees en de . . t Cal H ld -" H ml.nl.S ers s, e ers, ofstra Klom~é Staf St . k 
S~u~hoff, Witte en Zijistra \Afwezig'Zij~U~~ en, 
ml.nl.sters Algera, Luns, Samkalden en Vondeling ) 

Tevens zijn aanwezig staatssecretaris Van de 
Beugel en (bij punt 17) staatssecretaris Vel~
kamp 

Vind. secretaris: Jhr.Mr . A.J . M. van Nispen tot 
Pannerden 

~. Ingekomen stukken en mededelingen 

~ ~ • Beveiliging van Nederlands Nieuw- Guin ea (Zie notulen 

/tf~/rtt ~ .~ m.r. 21M:::t::5::a;~:e:t h~ede hoe het in de vorige 
Jt! ~ ~ vergaderl.n&t genomen beslui t waarschijnli jk nader zal wor-

/ . '. den geconcretiseerd. 
De raad uit zijn misnoe gen over het artikel in 

de Volkskrant dat, tegen het verzoek van de r egering aan 
de redacties, werd opgenomen. Minister Staf zal nagaan 0 

welke wijze de Volkskrant is geinformeerd. 
Spreker deelt voorts mede, dat door het Kamer

lid De Kadt vragen zijn gesteld over het weer betrekken 
van de landmacht bij de beveiliging van Nederlands Niew
Guinea. Hij herinnert eraan, dat eertijds de landmacht is 
teruggenomen om niet op Nieuw- Guinea t wee service- appara
ten te hebben,om de aanspraken van de papoea ' s op hoge 
soldijen te voorkomen en omdat men de landmacht, levende 
meer in de KNIL-tradities, wilde reserveren voor harde ~ 
bijstand. De defens i ec ommissi e was op de hoogte van he il/ 
voornemen thans weer enige onderdelen van de landmach~ / , '- t 

uit te zenden. 

2 b. Rapport Parlementaire commissie Nieuw- Guinea (Zie 
notulen m.r. 20 juni 1958, punt 3 fJ 

De minister-president deelt mede te zl.Jn terug
gekomen van de gedachte om Mr . Kortenhorst te.benader~n. 
over deze voor het regeringsbeleid zo ongunst1. e ~ubl1.C1.
teit. De parlementaire commissie bestond immers n1.et al
leen uit Tweede, maar ook uit Eerst e Kamerleden . ~ove~
dien heeft de Tweede Kamer het verslag van de conul.1s. l.e 
geincorporeerd in het Voorlopig Verslag op de begrot~ng 
van Nieuw-Guinea voor 19 57 en 1958 . 

Minister Klompé acht toch van belang, dat ~en. 
principale wordt ge steld, dat ee~ parlementai~~k~o~!~~~e 
behoort t e we t en welke gegevens 1.n vertrouwe 1.J 
dienen te blijven. - 2-
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_9 . Uitvoerin van artikel 31 twee de ll'd onder a van de 
luchtvaartwe t Ontwerp- besluit 

. . De minister- pr esident zou een kor~er ~n i~~~é 
wlllen Zlen ?~genomen. i~i~ter Struycken deel - ed~ 
dat van de zlJde van Justltle erop is geleze, da te - 
geen ~~ans .word~ voorges t eld geen verruiming is ~ an e 
mogellJ~held, dle er reeds was om in indi v·iduel e geva __ en 
onthefflng van het verbod te verl-:rijgen. Ook ier .... ord
verlan~d, dat de directe~~-generaal van de rijksluch~
vaar tdlenst per geval zlJn goedkeuring geeft voor .e 
pl aatsen van een bouwwerk. Di t punt zal crden bezie . 

De raad aanvaardt vervolgens het ont erp
besl uit. 

10 . Garant iewet leningen nijverheidsonder,ij s c,'/e tsontv/e r ç) 

Naar aanleiding van opmerkingen van minis er 
Hofstr a zal minister Cals nog wi jzi gi g brengen in de 
considerans, het enig artikel en de toelichting . O. a. za_ 
voo r komen worden, dat uit de toelichting wordt gelezen, 
dat in i ets meer dan een jaar f . 125 mln ten behoeve an 
he t ni jverheidsonderwi j s aan scholenbouw is verwerk . 
Na a r a anl e i ding van een door minister Staf overgebrac te 
opmer k i ng van Landbouw, Visserij en voeds elvoorzieni g 
besluit de r aad, dat te zijner tijd voorstelle met be
trekking tot bouwwerken t en behoeve van landboU\ onder"/~ . s 
op ei gen merites zullen worden bezien . 

- De raad aanvaa.r dt vervolgens he ~ \letson ',verp . 

11. Besluit financiële voorzieningen militairen Kor s Luc ~ 
wachtdiens t Ontwerp- besluit 

12. 

13. -

Zonder discussie aanvaard . 

oli e Maat schappij Brief van de minister van ,BullJenl 
s e Zaken dd . 24 juni 1958, nr. 8686 1, met we~s nT'er f 

Mini ster Helders heeft geen bezwaar egen he· 
v erlenen van de gevraagde machti~ing; hij doet.ecdter 
a an Buit enlan dse Zaken een nota toel<:omen, waarl~l. 
wordt ges t eld of Nederland wel kan handel~n c?ellJl" 
wogen omdat van huis uit deze zetelkwestle ln e 
lands~Indische rechtssfeer heeft ~clegen. De ra 
vaar dt het voorstel. 

Euro ees instituut 0 univer git ir niv u 
minister van nderwij , . unst n n /~ ~~n'" 
26 juni 1958, nr. 42496, m tnt· )( ,(A..< ._--

11-

Staat .,ecretari :;, V3.n ct 1 11 Ut) 1 ee~ t 1 
B 1 n Dûit t B 1 lschc: n ~ 

bij de llespreking t erusce v Eurltom-col.mi ~i .S .1e t 
l i aanse zijde, a lsm de door de 11 di univer~ltelt, 
werd voor de s tichting van ell va 0 tot 65 
waarbij voor de oprichting eentbed-:~l X:~rnaast nog 
mln. zou worden ge inves t eerd, er\Il J De vra g was 
S 10 mln aan exploitatiekosten zou kom u. 
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o~ dit uitgangspunt ver d~r zou moet en worden bestudeerd. 
H~~rvoor zO~,eerst een,ult ~praak t en principal e nodig 
zlJn, ,waarblJ een b er eldhe l d ver der e financi ël e conse
quentles t e a~r:-vaa-:den zou moet en Vlor den vastgel egd . 7an 
Nederlandse zlJde l S er op g ewez en, dat de ministerraad 
wel gevoelt voor een b es chei den instituut met b . v . een 
po~t-~octorale oplei ding . Alvor ens een uitspraak t en 
pr lnclpale te doen zou Nederlan d i e t s meer moet en weteE 
van de,~inanci ële consequenties . Voor he t e i gen hoger 
o~derwlJ s kan deze kwes~i e,moeilijk komen te liggen; een 
lld van de Euratom-commlssle stelde to en voor da t alle 
bedragen, die ten behoeve van dit Europese in~t;tuut zou
den worden uitgegeven eveneens voor verbetering van het 
e i gen national e hoger onderwij s zouden worden b es t emd. 
In deze kwestie, waarvoor eenstemmi g hei d is vereist , i s 
geen enkele beslissing genomen, noch in enige zin gepr e
judicieerd. Het i s b epaaldelij k mogelij k , dat Neder l a_d 
verklaart ni et mee t e willen doen aan de stichting van 
een univer s it eit, anders dan bij he t Euratom- verdr ag over
een is gekomen. Hij stelt voor s chrifteli jk aan de Euratom
commissi e het standpunt van de Nederlandse regering mee 
te delen en daarbij vast t e leggen, dat Ne derland alleen 
aan ver dere b espr ekingen zal deelnemen, indien als bas is 
wordt genomen het Euratomverdrag . 

Minister Cals wijst voor die bespreki ngen als 
zijn vertegenwoor diger aan Dr. A.J . Piekaar , hoofd van 

L -~t- de afdeling hogeronderwi js ·L Spreker heeft het wel erwo -
<J derd, dat na de gedachtenwisseling met mi nist er Luns in 

p.(.,~U", d4. . /Ut'.tu~,,,,fl e vorige vergadering de nota van de Euratom- commissie 
11 . .",~~;-~ hAO toch is besproken . Hij is zeer bevreesd, dat tegen de 

~ ~~~ ~?Nederlandse bedo elingen de plannen ~~ch ve-:~er zullen 
../~~' h.A. worden ontwi kkeld en Nederlan~ t e ~~Jner tlJd ged\'l ong~r:-
lL ~-. 'zal zijn over s tag te gaan. Enlge tl Jd ge l eden heeft ~lJ, 

in de trant van de thans doo r hem in de raad aanhanglg 
gemaakte nota , Mr. Sassen gewezen op zijn vrees, dat de 
plannen te ver zullen gaan . Zijns inzi ens zou men met de 
post-doctorale studie kunnen volstaan. 1tt . Sassen,heeft 
toen telefoni sch hi erop gereageerd met de mededellns 
dat alles nog zou moeten worden bestudeerd, maar dat ove
rigens de kwestie wel voor el kaar zou kome~ . SP-:ek~r be 
treurt, dat de kwes tie van een Europese unlverslt elt va;~ 
uit politiek oo gpunt in Euratom-verband wordt nase str ee~ . 
De culturel e commissi e v~n de Raad van Europa werkt ree 
twee jaa r aan dezelfde gedachte. Hij verwacht, dat een 
plan vanuit dit kader ook financi eel beter,te :-ese~en 
zal zijn, terwijl te vrezen staat, dat 0J?rlc~t11.1g van e i e 
universiteit vanuit internationale organlsatles , a~k _ n 
plotselinge politieke doorbraak,l?s van de o~rspr~lijk is 
liJ' ke nlannen de zorgvuldi (1' e tlmlng naar \V~ mog 
~, , Q dinloma ' s llgt nog zeer 

zal verstoren . De erk~nnlng van ~ attende Europa
moeilijk en behoort nl e t door het ve 1 omv ~ich voor een 
plan t e worden geforceerd. Spreke:- ~oel!t~~n;al recht en 
Europese universiteit, waar o.a. ln ern rden maar zou 
Europese ges chi edenis gedo~eerd l{~~en w~ oek \~illen zien 
de oprichting daarvan vanult een an ere 1 
komen. , t 1 ft er bezwaar tegen, 

De minister-preslden lee b t I-ken die verder 
dat Nederland in b espr ekingen wordtdr:~r~~ ov~reengekomen, 
gaan dan hetgeen in he t Euratom-~e~l v~or kernfysica, be
n.l. de stichting van een hoges?, 0 ver\'rdcht dat, indien 
taald uit het Eurato~-bUdget' tHlJrdt ~ast~ehouden, een 
niet aan deze beschelden opze wo b 
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kostbare ontwikkeling i~, de trant van de Europese school 
te Luxemburg ni e t zal zlJn t e stuit en -lJed 1 d k ' , t 1 . , er an an z 1 c h 
n~~ v eroor oven weer een belangriJ' ke financie"l 1 t 
bl J t e H' 't - e as er-, nemen. lJ vrees , dat al s Iederland i n deze kwes-
tle straks alleen komt te staan, toc h weer " ordt beslo
~en mee , te ga an. Laat m~n eer s t uitvoeren hetgeen ree ds 
ln het Euratom-verdrag l S besloten . Indien speciale be
dragen zouden worden aanvaar d , boven hetgeen krachtens 
het Euratom-verdrag moet ges chieden , dan is de eerste 
stap naar een Europese universiteit reeds gezet en kan er 
alleen nog maar een vertragend achterhoedegevecht wor e~ 
geleverd. Spreker kan er zich mee v ereni gen, dat de hoge 
~choo~ voor kernfysica ook laat docer en, hetgeen voor 
lngenl~urs annex de kernenergie van betekeni s is (b.v. 
octroolrecht, b edrijf s l eer e.d . ) , maar verder zou zijns 
inziens niet moeten wor den gegaan . Later zou op grond van 
de met de hogeschool opgedane ervaring kunnen worden be
sloten in hoeverre uitbreiding wenselijk is. 

Minister Hofstra steunt de gedachte , dat de 
plannen bep erk t blijven tot hetgeen in het Euratom- verdrag 
als verplichting is aanvaar d . Mi een pose doeterale op 
~et ziet hij niet veel. Nu op economisch gebied de eenwor
ding van Europa slechts moeizaam vor dert is er zijns in
ziens g een re den om op andere terreinen zo'n haast te ma 
ken om tot Europese integr a tie te komen . Men moet hi erbij 
ook in het oog houden, dat veel bek vame krachten zullen 
worden weggetrokken . Het i s no g een vraag i n hoeverre voor 
Nederlandse studenten de universiteit van belang i s . De 
vraag is dan maar waar de universit eit komt. 

Minister Klompá acht het gewenst, dat bij stich
ting van een t e chnische hogeschool overeenkoms tig het 
verdrag niet slechts een post-doctorale studie mogelijk 
wordt g emaakt (waardoor het verschil met het centre de 
recherche ook niet markant iS), doch dat na het kandidaats 
en eventueel het eerste gedeelt e van het ingenieurs examen 
aan die hogeschool voor het behalen van een graad verder 
kan worden gestudeerd. 

Minister Zijlstra vindt de ged~?hte,va~ een , 
Europese univer s iteit wel fascinerend . ZlJns l nz1ens 18 
er nu ook de wens elijkheid b . v. een juridische faculte~t 
voor docering van Europees recht op te richten. Hoewe_ de 
gedachte hem dus zeer aanspreekt, maak t hij alle:~ op + 

grond van de financiän een voorb ehoud me~ ~etrekk~~~ t 
de verwezenlijking van de gedachte. Is nl ev mo gellJk da 
boven hetgeen in het Euratom-verdr~g overeen i s geko~en, 
de stichting van een extra-facultelt wordt aanva~rd ' 

Staatssecretaris Van der Beugel denkt 111 de 
zelfde richting als minister Zijlstr'a. Hi j zou veel voe
len voor een post-doctorale studie annex hogescl:lO 1 voor 
kernfysica van een gemengde facu~~eit van economl ~ch
juridisch , politiek-maatschapp~l~J ke aard"d t werd ver-

Op voorstel van de ffilnlst er-pre s l en N rd êl t e er-
volgens bij meerderheid yan stemmen ad.nv~:n hetC"een in 
land zich niet zal v~rpllchten t~t ~eer de Eurat~m-cormllissie 
het Euratom-verdrag l S vastgel ~g " ~n'ft el ij k worden 
zal het s tandpunt van de regerlng s c rl 
medegedeeld. 1 ' t 'n verband met het 

Minister Hel~er s be~) e~, "lde uit\'lerking van he t 
geringe aantal deskundlgen, dat ~~ let dat naast een 
leerprogramma er bijzonder oP , w~r 'sg~o or' ~asthoo ~l eraren 
vast e kern van docenten e~ rUlm, ~ 1 a de Nederla~dse des 
e.d., wad.r door wordt ber~ ~kt! d~ d~~l~nd niet gehe el ver
kundi o'en vo or het ondervl'l J s ln e 
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Mi~i ster Suurhoff - deze ge dachte 0 do t 
p end - bepl elt vervolgens ? da t er ook op wor d

n 
:rs re~ 

~at mogelijk blijft r e s earchobjecten aan inst!n~?egezlen, 
ln Ne derland uit te be s teden en te voorkomen da~e~ o.a~ 
zet van de hogeschool zodanig is dat all ' _ , e ~p 
ten daar t er e cht komen. ' e r esear cnobJec-

, Minister Kl ompé zou in de brief van Bu't nl d 
se Zaken aan de Euratom-commissie vastgel d ' 11

1 
e ~ -

dat N d 1 d 'h eg Wl en Zl e e er an ZlC .~ ou kunnen verenigen met opnemi ng va- , 
,nverwante vakkenLCl n het onderwij spro gramma voor ker nfy
lca. 

Staatssecretaris Van der Beugel meent dat 
~ zulks niet i~ de b~ief behoort te worden opgeno~en, omda 

de ver dere ultwerklng op basis van het Eura tomverdra g 
waart? ~ ook dit punt behoort, no g onderwerp van di s cu~si e 
zal zlJn. 

. De minister- president meent , dat bi j de uitwer-
k:ng ka~.worden,aangedr?ngen op een post- doctoral e op_ ei 
dlng',zlJ het, nat op dlt punt Nederla nd zich bij de mee~
derheld zou kunnen neerleggen, indien deze verder zou ·"il
len gaan. Ook hij bepleit , dat niet alle hoogleraren bli j 
ve~d aa~ d~ s chool verbonden zullen worden. De Euro pese 
unlversltelt t e Brugge zou naar zijn mening vooralsno g 
de instelling kunrlen zijn? die internationaal en supra
nationaal r e c ht, alsmede de geschiedeni s van de Europ ese 
organen laa t do c eren. 

De mini ster- president en staatssecretaris 
Van der Beugel uit en hun v erwondering over de Nederland
se vertegenwoordiging in de groep van deskundi gen . De an
dere landen zijn hierin vertegenwoordigd door politieke 
figur en of hoge onderwij sfunctionarissen. ~hnister Gals 
zet uiteen, hoe de aanwij z ing van de heer Viijffels, secr o

-

taris van curatoren t e Eindhoven , tot stand is gekoml,n . 
Mr. Sassen heeft te zijner persoonlijke voorlichting ,als 
lid van de Euratom-commis sie ,Vtfijffels aangezocht om he 
van advies te dienen over de kos ten van een Europa- ins i 
tuut. Wijffels zou dan ook niet als een vertegenwoordi-s l' 
van Nederland mogen wor den aangemer kt. De minister- presi
dent zou willen zien , dat medegedeeld wordt , da t ~Tederla - -
niet met deze s amenstel l ing genoegen kan nemen . 

Statuut van de Europ ese School te Luxemburg (Bri t.: f van 
de minister van Onderwijs ? Kuns ten en \/etensch p en ad. 
18 juni 1958, nr . 81040 I , met toelichtende nota 

De minister-president wijst op d~ vri~ st llino 
van schoolgeld voor kinderen van KSG_functl?narlS s en e~ 'k 
onderwijskrachten. Hij vindt deze vrijstell1no onredellJ . 
In dezelfde zin uit zich minister Helders . t N d 1 d 

Minister Cals herinnert e~aan, da e er_: nuden 
al s enig land erop heeft gestaan , dat.sc~?~l~~l~:nst~tuten 
worden betaald . Me t algemene.stemmen.~s l'n:sbepaling 
vastgel egd, maar vervolg ns 1S een U1 v~er1 ~ school ela
vas tges t eld krachtens welke KSG-emplOYké s v~ t geen ~ans , , "steld Spre er Zle 
betal ing zouden zlJn vr1J ge ·v volgens wijst hij er-
deze r egeling on~e~é7an ~e mfl~~nbet~~ffende de zwaarte van 
op met welke moe1l1Jkhe en 11J heft gehad. Aange-
de opzet van deze school te kampe~ ~ r niet tijdiT was 
zien de begroting voor het volgen e Jaa 
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